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- 
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Handhaving 

Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 5 september 2024, ingekomen op 5 september 2024, heeft u 

namens de VVD fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Bent u bekend met het bericht ‘Op Brabantse akkers wordt drugsafval met 
de mest uitgereden? 
Antwoord: Ja, wij zijn bekend met het bericht “Op Brabantse akkers wordt 
drugsafval met de mest uitgereden”.  
 

2. Waaruit bestaat op dit moment de huidige aanpak van drugsdumpingen en 
het voorkomen daarvan?  
Antwoord: Er is een landelijk protocol voor de aanpak en verwijdering van 

aangetroffen drugsafvaldumpingen, waarbij het dan meestal gaat om grote 

vaten met restafval van de productie van synthetische drugs.  

Dumpingen van synthetisch drugsafval gebeurt meestal in de nachtelijke uren 

op locaties in verlaten en achteraf gelegen buitengebied en natuurgebieden. 

De huidige aanpak van drugsafvaldumpingen bestaat uit dat 

opsporingsambtenaren zo mogelijk daders op heterdaad betrappen en 

aanhouden. Ook kunnen gemeenten, grondeigenaren en terreinbeheerders 

zo veel als mogelijk de toegang tot potentiële dumpplekken bemoeilijken. Mits 

de lokale omstandigheden dit toelaten. 

 

 

Het beleid is verder gericht op het vergroten van de bewustwording van de 

Brabantse inwoners en ondernemers en op vergroting van de 
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meldingsbereidheid bij politie of Meld Misdaad Anoniem. Zodat net als in de 

casus uit het krantenbericht er meer tips binnenkomen. 

 

3. Wat is de rol van de provincie Noord-Brabant en wat is de rol van de 
omgevingsdiensten in het voorkomen en aanpakken van milieudelicten zoals 
het uitrijden van mest vermengd met drugsafval en wat is de rol in deze 
specifieke casus? 
Antwoord: De provincie Noord-Brabant heeft in deze specifieke casus geen 

bevoegdheden en rol. De NVWA en de gemeente zijn bevoegd gezag in 

deze casus en zullen in afstemming met de politie en OM deze casus verder 

afhandelen. 

 

4. Hoe wordt onderzocht wat de schade aan water- en bodemsystemen is en 
wat is de mogelijke impact van dit incident op de kwaliteit van water en 
bodem in de directe omgeving van de getroffen akkers? 
Antwoord: In eerste instantie is een onderzoek naar de kwaliteit van de eerste 

10 cm grond uitgevoerd door het Nederlands Forensisch Instituut, als 

onderdeel van strafrechtelijk onderzoek van politie. In opdracht van de 

gemeente Baarle-Nassau wordt de grond verder onderzocht. Indien er in de 

grond hoge concentraties verontreinigende stoffen aanwezig zijn zal ook het 

grondwater onderzocht worden. Pas dan is de impact van het incident in 

beeld. 

 

5. Hoe wordt de handhaving en controle op het uitrijden van mest in Noord-
Brabant momenteel georganiseerd?   
Antwoord: De NVWA is bevoegd gezag voor het uitrijden van mest, de 

gemeente voor de bodem en de waterschappen voor de waterkwaliteit. 

Daarnaast vinden er operationele overleggen plaats tussen de instanties bij 

controles en bevindingen.   

 

6. Hoe verloopt de samenwerking tussen de diverse bestuurslagen, politie en 
omgevingsdiensten in de aanpak van deze vorm van milieucriminaliteit? 
Antwoord: Er vindt afstemming plaats tussen de verschillende bestuurslagen, 

politie en omgevingsdiensten op operationeel en tactisch niveau. Dit wordt als 

zeer prettig ervaren zodat casussen sneller worden opgepakt en kennis sneller 

wordt uitgewisseld. 
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7. Zijn er afspraken gemaakt om deze samenwerking te intensiveren en zo ja, 
welke concrete maatregelen worden overwogen of zijn reeds uitgevoerd? 
Antwoord: in vervolg op het antwoord op de vorige vraag zijn er geen 

indicaties dat de huidige samenwerking te kort schiet. Het blijft van belang dat 

partners elkaar blijven vinden. 

 

8. Worden vanuit de provincie Noord-Brabant initiatieven genomen om 
boeren beter voor te lichten over ondermijnende criminaliteit? Welke zijn dat 
op dit moment? 
Antwoord: In de voorlichting over ondermijnende criminaliteit werkt de 

provincie samen met Taskforce-RIEC Brabant-Zeeland, de ZLTO en het 

Platform Veilig Ondernemen (PVO). De ZLTO heeft hiervoor een speciale 

vertrouwenspersoon in dienst. 

 

9. Welke extra maatregelen zijn nodig om dergelijke incidenten in de 
toekomst te voorkomen? 
Antwoord: Blijvend aandacht schenken aan het belang van melden. Het 

kunnen voorkomen van dit soort drugsafvaldumpingen is overigens door 

steeds veranderende werkwijzen door criminelen vrijwel onmogelijk. 

 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

mr. I.R. Adema drs. G.H.E. Derks MPA 
 

 

 

 

 

 

(In verband met de Algemene verordening gegevensbescherming (AVG) is deze brief niet voorzien 

van een (digitale) handtekening) 


